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عضو كميسيون امنيت ملي خبر داد

 اختلاف امريكا با 5+1 
بر سر اعمال تحريم  ها عليه ايران 

عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي 
مجلس شوراي اسلامي عنوان كرد كه امريكا 
براي اعملال تحريم  ها عليه ايلران در تعامل و 
اجماع با كشورهاي 1+5 دچار مشكل شده است. 
به گزارش تس��نيم، ابوالفضل حسن بيگي با اشاره 
به تحريم ه��اي اخير امري��كا عليه اي��ران، اظهار 
داش��ت: در جلس��ه اي كه با حضور آقاي عراقچي 

در كميسيون امنيت ملي برگزار شد، نمايندگان بر س��ر دو موضوع اتفاق نظر 
داشتند. وي افزود: موضوع اول مطرح ش��ده در جلسه كميسيون، نظر سازمان 
ملل و مجامع جهاني در رابطه با كيفيت اجراي برجام از س��وي ايران و موضوع 

دوم بدعهدي امريكايي ها بود. 
عضو كميسيون امنيت ملي مجلس ادامه داد: امروز شاهد هستيم كه اكثر قريب 
به اتفاق مجامع جهاني به بدعه��د بودن امريكايي ها معتقدن��د و همواره بيان 
مي كنند كه دولت امريكا تحت هيچ ش��رايطي به عهد و پيمانش با كشورهاي 
ديگر جز در مواقعي كه در برابر آنها با قدرت ظاهر شويم و بر احقاق حقوق مان 

پافشاري كنيم، پايبند نيست. 
حسن بيگي با بيان اينكه امريكا در روابط ديپلماتيك خود با دنيا دچار مشكل 
شده و كشورها مانند گذشته حاضر به همكاري با امريكا نيستند، تصريح كرد: 
امروز ش��اهد هس��تيم كه امريكا براي اعمال تحريم  ها عليه اي��ران در تعامل و 
اجماع با كش��ورهاي 1+5 دچار مشكل ش��ده و تنها انگليس است كه به دليل 
منافع مشترك گسترده با اين كشور توانسته نظر مثبتش را براي اجماع عليه 

كشورمان جلب كند. 
وي تصريح كرد: از طرف ديگر دبيركل سازمان ملل در گزارشات گوناگوني كه 
از روند اجراي تعهدات كشورمان در برجام صادر كرده، همواره بر حُسن انجام 

تعهدات برجامي از سوي ايران اذعان كرده است. 
عضو كميسيون امنيت ملي مجلس تأكيد كرد: احدي نمي تواند كتمان كند كه 
امريكا در تصويب تحريم هاي اخير، مت��ن برجام را نقض كرده، به  ويژه بندهاي 
26، 28 و 29 برجام را كه به صراحت اعلام كرده هر نوع تحريمي عليه ايران پس 

از اجراي اين توافقنامه بين المللي نقض برجام به حساب مي آيد.

پيش شرط هاي  مقابله با تحريم 
تحريم اقتصادي واژه اي است كه بيش��تر بعد از جنگ جهاني اول در ساختار روابط 
سياسي بين كش��ورها جايگزيني نس��بي براي جنگ محسوب مي ش��ود و نوعي 
جريمه است كه با هدف واداشتن تحريم شونده به اطاعت از اراده مطلوب سياسي 
تحريم كننده صورت مي گيرد. همه ما كم و بيش با اين واژه آشنا و مأنوس هستيم و 
گاهي توجيه گر خوبي براي انواع نارسايي ها و كاستي ها بوده است. حال سؤال اساسي 
كه همه به دنبال جواب آن هستند اينكه با تحريم ها چه بايد كرد يا به عبارتي علمي تر، 
راهكارهاي مقابله با تحريم هاي اقتصادي كه روز به روز با شكل و طرح جديدي عليه 

كشورمان اعمال مي شود، چيست؟ 
پاسخ اوليه به اين سؤال كه متأس��فانه برخي نيز بدان اعتقاد دارند، برطرف كردن 
بهانه های ايجادكننده تحريم است. از نظر تئوريكي و تجربي اين راهكار نه تنها ما را از 
تحريم نجات نمي دهد بلكه بيشتر به تحريم و عواقب آن مبتلا مي سازد، به طور مثال 
دلايلي همچون نقض حقوق بشر، تسليحات موشكي و انرژي هسته اي از علل تحريم 
كشورمان از طرف كشورهاي تحريم گر هستند. وقتي مي بينيم در كشوري به راحتي 
نسل كشي صورت مي گيرد يا در برخي از كشورها هيچ گونه انتخاباتي برگزار نمي شود 
و حقوق اقليت ها به راحتي نقض و راهپيمايي هاي مسالمت آميز سركوب مي شوند، اما 
هيچ گونه تحريم نقض حقوق بشري را تجربه نمي كنند، بايد متوجه شد دليل تحريم 
وراي علل ظاهري آن است، البته تجربه كشور ليبي در از بين بردن علل تحريم كه در 
نهايت منجر به جنگ داخلي در آن كشور شد و نيز تجربه برجام به وضوح نشانگر اين 

ادعاست كه رفع علل تحريم راهكار رفع تحريم نيست. 
پاس��خ ديگر و به ظاهر علمي براي مقابل��ه با تحريم، اين اس��ت كه ما بايد 
هزينه هاي تحريم را براي تحريم كننده با دخيل كردن دوسويه منافع ملي 
كشورها، افزايش دهيم تا تحريم براي آنها به صرفه نباشد، به طور مثال اگر 
يك ميليون امريكايي در ايران كار مي كردند يا شركت هاي بزرگ امريكايي 
فعال در پروژه هاي اقتصادي كش��ورمان بودند، امكان نداشت ما را تحريم 
كنند، چون خودشان هم متضرر مي ش��دند. اين راهكار از دو منظر داراي 
اشكال است: اول اينكه امريكايي ها منافع خيلي گسترده اي از تغيير نظام 
براي خود تصور مي كنند كه بعيد است بتوان با اين هزينه ها آنها را منصرف 
كرد. ثانياً اگر با اين ايده بخواهيم با دنيا م��راوده كنيم، دچار ضرر مضاعف 
خواهيم شد، به اين صورت كه اشتياق ما به شركت هاي بزرگ باعث مي شود 
آنها همه هزينه هاي تحريم را به ما تحميل كنند و نيز به خاطر تحريم قيمت 
بالايي انتظار داشته باشند. چون تحريم هزينه اي دوطرفه دارد پس افزايش 
هزينه طرف مقابل و همچنين كاهش هزين��ه تحريم براي ما به طوري كه 
طرف مقابل از تحريم كردن نااميد ش��ود، بهترين راه��كار در بحث هزينه 
تحريم است. مثال بارز در اين زمينه مطرح ش��دن موضوع تحريم واردات 
بنزين كش��ورمان از س��وي امريكا بود، وقتي ديدند ما قدرت تأمين بنزين 
خودمان را داريم از اعمال اين تحريم نااميد شدند، البته راهكارهاي ديگري 
هم به صورت كلي و بدون برنامه عملياتي مطرح ش��ده اند، به دليل مجال 

اندك اين نوشتار به آنها پرداخته نمي شود. 
قبل از اينكه براي مقابله با تحريم راهكاري اتخاذ شود، دو مسئله مهم بايد مدنظر 
قرار بگيرد: اول اينكه شناخت ما از تأثيرگذاري تحريم به صورت علمي و تحقيقاتي 
باشد، لذا ميزان اثربخشي راهبردهاي مقابله با تحريم ها مستلزم اين امر است كه 
مسئله به صورت دقيق مورد بررسي و كنكاش قرار گرفته باشد. براي تحقق اين 
امر بايد مركز تحقيقاتي مقابله با تحريم ها شكل بگيرد تا با اطلاع دقيق از ميزان 
تأثيرگذاري احتمالي تحريم ها بر بخش هاي مختلف اقتصادي، راهكارهاي علمي 
و عملياتي مناسب با ظرفيت ها و امكانات كشور براي خنثي سازي يا كاهش اثرات 
احتمالي تحريم اتخاذ شود. وقتي مسئولان تصميم گير در كشور، ارقام متفاوت و 
متناقضي از 10 الي 30 درصد درباره ميزان تأثيرگذاري تحريم ها بر اقتصاد بيان 
مي كنند، نشان دهنده اين امر است كه هنوز شناختي دقيق از مشكل تحريم در 
كشور وجود ندارد. در حالي كه بر اساس تحقيقاتي كه در امريكا صورت گرفته 
ميزان اثرگذاري تحريم در بيشترين حالت كه به برنامه نفت در برابر غذا در عراق 
منجر شد به 5 درصد توليد ناخالص داخلي مي رسيد. از طرفي چون تحريم بانك 
مركزي اولين بار براي ايران اجرا شده، لذا نيازمند انجام تحقيقات علمي گسترده 

در اين زمينه است. 
مسئله بعدي كه بايد مورد توجه قرار گيرد، نقش دادن به مردم در راهكار مقابله با 
تحريم است. اگر با اين تفكر كه جنگيدن با دشمن فقط وظيفه ارتش است، جنگ 
مديريت مي شد، نتيجه جنگ چيز ديگري غير از اين مي شد، لذا همانطوري كه در 
جنگ تحميلي هشت ساله عليه كشورمان حضور مردم در جبهه ها در قالب بسيج 
سد راه دشمن در رسيدن به اهدافش شد، اكنون نيز به بسيج مردمي براي مقابله با 
تحريم ها نيازمنديم. به همين روال، اگر اين تفكر كه وظيفه مقابله با تحريم فقط بر 
دوش دولت است غالب شود، به نتيجه مطلوب نخواهيم رسيد، اما آنچه امروز شاهد 

آن هستيم مديريت هيجاني افكار عمومي در مسئله تحريم است. 
حرف هايي كه سياستمداران براي افكار عمومي بيان مي كنند جز سردرگمي افكار 
عمومي، نتيجه اي ندارد. اينكه اعلام مي ش��ود تحريم در اراده مردم تأثيري ندارد، 
ولي متعاقب آن رفع تحريم پيش ش��رط رشد اقتصادي دانس��ته مي شود يا اينكه 
گفته مي شود تحريم تأثيري ندارد ولي از طرفي از هزينه 30 درصدي تحريم سخن 
رانده مي شود كه همگي يك نوع دوگانگي براي مردم پيش مي آورد و مردم به اين 
آموختگي تجربي مي رسند كه هر وقت درباره تحريم چه خوب و چه بد اظهارنظر 
شود، يعني اينكه بايد رفتار هيجاني داشته باشند. پيش شرط نقش دادن به مردم 
در مسئله تحريم، همراه كردن مردم است كه اين امر با مبارزه قاطع و همه جانبه با 

مفاسد اقتصادي و دوري از اشرافيت مسئولان امكانپذير است.

شعبان  مصطفائي

حضرت آيلت الله خامنله اي رهبر معظم انقاب اسلامي 
در ديلدار مسلئولان و دسلت اندركاران حلج امسلال 
كله روز يك شلنبه )هشلتم مردادملاه( برگلزار شلد، 
توصيه هاي مهملي را در خصوص فريضه حلج فرمودند؛ 
توصيه هايلي كله موضوعلات فرهنگلي، اقتصلادي و 
سياسلي را شلامل مي شلد؛ از لزوم توجه به مناسلك و 
نملاز اول وقت تا پرهيز از بلازار گلردي و در نهايت توجه 
به مسئله برائت از مشلركان و موضوع مسجدالاقصي. . . 
نمايندگان مجلس نيز در گفت و گوه��اي مختلفي به تبيين 
فرمايشات رهبر معظم انقلاب در موضوع حج به ويژه موضوع 

برائت از مشركان و موضوع فلسطين پرداختند. 
   حكام سعودي براي بازگشلت حيثيت خود امنيت 

حجاج را تأمين مي كنند
به گزارش خانه ملت، فرهاد تجري در اين خصوص گفت: حج 
تمتع نوعي جهاد اكبر است كه حجاج مي توانند از اين فضا براي 

آگاهي بخشي ساير مسلمانان استفاده كنند. 
نماينده مردم قصرشيرين و س��رپل ذهاب در مجلس شوراي 
اسلامي بر همين اس��اس تصريح كرد: با توجه به اينكه سفر 
حجاج آغاز ش��ده و از طرفي صهيونيس��ت ها ني��ز اعتقادات 
مسلمانان را هدف قرار داده اند تا به مسلمانان ضربه وارد كنند، 
لازم است بخشي از جامعه مسلمانان كه آگاه تر هستند آن عده 

كه نسبت به برخي حقايق دور مانده اند را آگاه كنند. 
وي افزود: امروز امريكا براي جلوگيري از روش��نگري ها قصد 
دارد جلوي برگزاري حج را به هر طريقي بگيرد اما مسلمانان 
مي توانند در جريان حج نواقصي را كه صهيونيس��ت ها براي 
قدس شريف ايجاد كرده اند در اين زمان برجسته سازي كنند. 
نايب رئيس كميس��يون اصل 90 قانون اساس��ي در مجلس 

ش��وراي اس��لامي در پايان با تأكيد بر اينكه عربستان تأكيد 
داش��ته كه قطعاً امنيت حجاج را تأمين مي كند، خاطرنشان 
كرد: حكام سعودي براي حيثيت خود نيز كه شده و براي به بار 
نيامدن فضاحتي جديد در حفظ امنيت حجاج، قطعاً نسبت به 

تأمين امنيت حساس خواهند بود. 
   عربستان تأمين امنيت حجاج را پذيرفته است

علي اكبري ديگر نماينده مجلس نيز با اش��اره به ديدار مقام 
معظم رهبري با كارگزاران حج اظهار داشت: ايشان به تأمين 
امنيت حجاح تأكيد داش��تند و وزارت امور خارجه و سازمان 
حج موضوع امنيت را به عنوان مطالبه اصلي ايران براي حضور 
در مراس��م حج مطرح كردند. وي با بي��ان اينكه حج فرصت 
مناسبي است كه خواسته جهان اسلام به گوش افكار عمومي 
برسد، گفت: مراسم حج فرصت مناس��بي است تا آثار مثبت 
شرعي كسب ش��ود و در اين مس��ير لازم مي دانيم به موضوع 
و مشكلات مسجد الاقصي به نحوي پرداخته شود كه امنيت 
حجاج به خطر نيفتد. اكبري تأكي��د كرد: بايد تمهيدات لازم 
براي طرح مسائل مسجدالاقصي فراهم شود چراكه امام راحل 
همواره تأكيد داش��تند در مراس��م حج بايد به موضوع قدس 

شريف پرداخته شود. 
   حجلاج از ظرفيت حج براي آگاهي بخشلي سلاير 

مسلمانان در مسئله قدس شريف استفاده كنند
جمشيد جعفرپور نيز در اين خصوص گفت: همانطور كه مقام 
معظم رهبري فرمودند حج فرصتي براي طرح مس��ائل مهم 
جهان اسلام است. امروز مهم ترين مسئله جهان اسلام موضوع 

اشغال فلسطين از سوي رژيم صهيونيستي است. 
وي افزود: هرچند به خاطر برخي س��وءتدبيرها و وابس��تگي 
برخي سران كشورهاي اس��لامي به امريكا، مسائل ديگري به 

عنوان مس��ائل عمده حال حاضر همچون سوريه، عراق، يمن 
و... مطرح مي شود اما كماكان دشمنان اصلي مسلمانان رژيم 

صهيونيستي و امريكاست. 
جعفرپور در ادام��ه با تأكيد ب��ر ضرورت اس��تفاده از فرصت 
حج براي پرداختن به مسائل قدس ش��ريف و فلسطين بيان 
داشت: حجاج كشورهاي اسلامي هيچ كدام به اندازه حجاج و 
دانشمندان ايراني آگاهي و اطلاعات كافي براي آگاهي بخشي 

به ساير مسلمانان ندارند. 
   سالك: برائت از مشركين يكی از اركان حج است

احمد س��الك نيز با اش��اره به اعزام نخس��تين كاروان زائران 
بيت الله الحرام به مكه مكرمه تأكيد كرد: نخس��تين نكته كه 
حجاج و مردم بايد در نظر داش��ته باشند، درك عميق فلسفه 
عبادات و به ويژه حج اس��ت زيرا اگر حجاج فلسفه عبادت را 
درك نكنند، عبادات س��طحي و بدون توجه ب��ه محتوا انجام 

خواهند شد. 
س��الك با بيان اينكه يكي از اركان حج برائت از مش��ركين و 
بيزاري جس��تن از غير خداس��ت، ادامه داد: قاطعيت در برابر 
برائت از مشركين و دوري جستن از آن نيز بايد در پيش نظر 

حجاج حاضر در مراسم امسال باشد. 
سالك تصريح كرد: توجه به مس��ائل مهم جهان اسلام و قبله 
اول مسلمين، مس��جدالاقصي نيز نبايد تحت الشعاع مسائل 
ديگر قرار گيرد و در اين كنگره جهاني به مسائل اصلي جهان 
اسلام پرداخته شود، تا محو كامل رژيم غاصب صهيونيستي 

اين مسير بايد ادامه يابد. 
   ذوالنوري: روح حج در برگزاري مراسم

برائت از مشركين است
مجتبي ذوالن��وري هم با اش��اره به فرمايش��ات مقام معظم 

رهبري پيرامون برگزاري حج 96 و ابعاد مختلف آن گفت: در 
نص صريح س��وره توبه در قرآن بر برائت از مشركين در حج 
تأكيد شده است و امام راحل اس��لام امريكايي را پرده اي از 
شرك مي دانستند كه اين مس��ير بعدها بسيار مورد اهميت 
واقع ش��د. نماينده مردم قم در مجلس ش��وراي اسلامي در 
ادامه با بيان اينكه برائت از مشركين از امور واجب حج براي 
مس��لمانان اس��ت، عنوان كرد: امروز س��لطه اجانب بر بلاد 
مس��لمين در حال تجلي بوده و حكام سرسپرده سعودي با 
دعوت از رئيس جمهور امريكا و پذيرايي از وي، قراردادهاي 
س��نگين با آنها مي بندند و پايگاه هاي خود را در اختيار توان 
نظامي امريكا ق��رار مي دهند كه اين ت��وان نظامي جز براي 

تعرض به كشورهاي اسلامي مورد ديگري ندارد. 
وي افزود: متأسفانه اخيراً شاهد پرواز نخستين هواپيما از يك 
كشور اسلامي همچون عربستان به مقصد اسرائيل بوديم در 
حالي كه اين رژيم گروه هاي تكفيري تحت پوشش عربستان 
كه به نسل كشي در س��وريه و يمن پرداخته اند را مورد مداوا 

قرار داده و پشتيباني مي كند. 
عضو كميس��يون امنيت مل��ي و سياس��ت خارجي مجلس 
ش��وراي اس��لامي در پايان با تأكيد بر اينكه برائ��ت از كفار 
و مش��ركين روح حج بوده و حج ب��دون روح معنايي ندارد، 
خاطرنشان ساخت: بهترين اتفاق اين است كه از محل كعبه 
از مسجدالاقصي قبله اول مسلمين دفاع شود، لذا اميدواريم 
حج امسال مثل سال هاي گذش��ته مظهر برائت از مشركين 
و دف��اع از مظلوميت مس��لمانان و دف��اع از تماميت ارضي، 
وحدت، اس��تقلال كشورهاي اس��لامي و اعلام برائت نسبت 
به نظام سلطه و اس��تكبار يعني امريكا و رژيم صهيونيستي و 

همپيمانان آنها باشد.

گزارش  2

نمايندگان مجلس با اشاره به تأكيدات رهبري پيرامون اهميت مسئله فلسطين در حج۹۶

روشنگري مسجد الاقصي، فرصتی که نباید در حج از دست داد

در آخرين جلسه دولت يازدهم مشخص شد   

همراهان و بازماندگان از قطار دولت دوازدهم
همزملان بلا نزديك شلدن بله روز تحليف 
رياسلت جمهلوري، شلايعات و حلدس و 
گمان ها در خصلوص تركيلب كابينه آينده 
نيز به اوج خود رسليده اسلت. در اين ميان 
گروه هلا و جريانلات مختلف بلا بهره گيري 
از امكانلات رسلانه اي خلود تلاش زيادي 
مي كردنلد كه گزينله  مورد نظر خلود را در 
سلطح جامعه مطرح و از اين مسلير سهمي 
از دوللت جديد بگيرنلد؛ اتفاقي كله باعث 
اعتراض چهره هاي مختلف شلد و بسياري 
از افزايش فشلارها با هدف سلهم خواهي از 
رئيس جمهور در كابينه آينده سخن گفتند. 
اما روز گذشته آخرين جلسه هيئت دولت يازدهم 
برگزار شد و اعضاي دولت پس از پايان اين جلسه به 
ميان خبرنگاران آمدند و از وضعيت خود در دولت 
آينده سخن گفتند؛ گفته هايي كه تا حدودي غبار 
ش��نيده ها در خصوص تركيب دولت آينده را فرو 

مي نشاند. 
در اين بي��ن برخي از خداحافظ��ي قطعي از دولت 
گفتند و برخي ديگر از حضور قطعي در دولت... اما 
عده اي نيز بودند كه نخواستند از وضعيت آينده خود 

در دولت سخني بگويند. 
    50 درصد دولت تغيير مي كند

شايد مهم ترين خبر در ميان گفته هاي ديروز هيئت 
دولت را محمد نهاونديان رئيس دفتر رئيس جمهور 
داد؛ گفته هايي كه از فش��ار روي رئيس جمهور نيز 
پرده برداش��ت. بر اين اس��اس محم��د نهاونديان 
اعلام كرد كه ميزان تغييرات كابين��ه براي دولت 
دوازدهم به همان عدد 50 درصد كه اعلام شده بود، 

نزديك تر است. 
وي س��پس درباره اينكه آي��ا رئيس جمهور براي 
انتخاب كابينه تحت فشار قرار گرفته  است يا خير، 
افزود: كس��اني كه آقاي روحاني را مي شناس��ند، 
مي دانند كه فشارها روي ايشان تأثيري نمي گذارد 
و رئيس جمهور بنا به وظيفه اي كه مردم بر دوشش 
گذاش��ته اند كارش را انج��ام مي دهد و م��ا براي 
مشخص ش��دن اعضاي كابينه بيش��ترين ميزان 
مشورت را با نخبگان هر حوزه داشته ايم. نهاونديان 
همچنين تأكيد كرد ك��ه در نهايت مي توان گفت 
آنچه از س��وي آقاي روحاني براي گزينش وزراي 
كابينه دوازدهم انجام شده بر اساس همان اقبالي 

است كه ايشان از مردم دريافت كرده اند. 
   در تعيين تركيب كابينه دوازدهم نقشلي 

ندارم
اظهارات مهم ديگري كه در حاش��يه هيئت دولت 
صورت گرفت، مربوط به گفته هاي محمود واعظي 

اس��ت كه قرار اس��ت از وزارت ارتباط��ات به دفتر 
رئيس جمهور برود و رياس��ت اين دفت��ر را برعهده 
بگيرد؛ اتفاقي كه شايعات زيادي در خصوص نقش 

او در چينش تركيب كابينه بعدي به وجود آورد. 
محمود واعظي در اين خصوص گفت: اين بد است 
ك��ه رئيس جمهوري ك��ه اين همه وقت گذاش��ته 
اس��ت براي كابينه، حال عده اي بياين��د و بگويند 
آقاي فلاني و فلاني در انتخاب كابينه نقش دارند. 
ش��خص رئيس جمهور با مش��ورت هايي كه كرده، 
تصميم گرفت��ه و اين كمپين هايي ك��ه به نفع اين 
يكي و آن يكي مطرح ش��ده است، درست نيست و 
نه من و نه هيچ شخص ديگري در اين زمينه نقشي 

نداشته ايم. 
وي افزود: درباره تأييد حضور من به عنوان رئيس 
دفتر رئيس جمه��ور نيز اجازه دهيد ت��ا خود آقاي 

روحاني اين موضوع را اعلام كند. 
   سيف مي ماند

در همين حال يكي از كساني كه از حضور قطعي 
خ��ود در كابينه آين��ده خبر داد، ولي الله س��يف 
رئيس كل بانك مركزي بود؛ فردي كه با توجه به 

مشكلات اقتصادي كشور، انتقادات زيادي به وي 
مطرح مي شد. 

سيف در جمع خبرنگاران گفته است كه در سمت 
رياست كل بانك مركزي باقي خواهد ماند و حكمش 

براي رياست بانك مركزي پنج ساله است. 
   ظريف:  خدا مي داند

در همين حال محمدجواد ظريف وزير امورخارجه نيز 
كه حتي حضورش در تركيب كابينه شعار انتخاباتي 
روحاني ب��ود، پيرامون حض��ورش در كابينه آينده 

پاسخي شفاف نداد و گفت كه »خدا مي داند«.
   سلطاني فر: بايد صبر كرد

مس��عود س��لطاني فر، وزير ورزش و جوانان نيز كه 
از نيمه دولت دهم به كابينه پيوس��ته و اين روزها 
زمزمه هاي زيادي در خصوص احتمال جدا ش��دن 
حوزه جوانان از اين وزارتخانه و تش��كيل سازمان 
ملي جوانان شنيده مي شود، در خصوص حضورش 
در دولت آينده همگان را به صبر دعوت كرد و گفت: 
»درباره حضورم در دولت بع��دي بايد تا هفته بعد 
صبر كرد و خود آقاي روحاني اين موضوع را اعلام 

خواهند كرد.«

   معاون پارلماني مي مانم
حسينعلي اميري معاون پارلماني رئيس جمهور هم 
حضور خود در اين سمت را در دولت دوازدهم قطعي 
دانست و گفت: »در معاونت پارلماني رئيس جمهور 

مي مانم.«
اميري همچنين توضيحاتي نيز در خصوص شرايط 
رأي اعتماد مجلس به كابينه بعدي داد و اظهار كرد: 
در اين مدت رئيس جمهور با رؤساي سه فراكسيون 
مجلس ديدار داشته و همچنين ديدارهاي انفرادي 

نيز با نمايندگان مجلس انجام شده است. 
در جلس��ه مع��اون اول ب��ا مجامع اس��تاني هم 
ديدگاه ه��اي نماين��دگان مطرح ش��ده اس��ت. 
پيش بيني من اين است كه ش��رايط مناسبي در 
مجلس براي وزراي پيشنهادي شكل مي گيرد و 
تشكيل دولت دوازدهم يكي از نقاط عطف دولت و 

مجلس خواهد بود.
 اميري در پاس��خ به اين پرس��ش كه آيا ليست 
وزراي پيشنهادي روز ش��نبه به مجلس معرفي 
خواهد ش��د، گفت: م��ن بعيد مي دان��م. از روز 
تحليف رئيس جمهور دو هفته وقت دارد كه وزرا 

را معرفي كند و زمان معرفي وزرا به تش��خيص 
رئيس جمهور بستگي دارد. 

   خداحافظي انصاري از دولت
در اي��ن بي��ن مجي��د انص��اري، مع��اون حقوقي 
رئيس جمهور يكي از معدود چهره هايي بود كه به 
صراحت از خداحافظي خود از دولت سخن گفت و 
در پاسخ به اين پرسش كه آيا در دولت بعدي حضور 

داريد يا خير؟ گفت: خير در دولت بعدي نيستم. 
   پورمحمدي هم از قطار پياده شد

مصطفي پورمحمدي وزير دادگستري نيز دومين 
چهره اي بود كه به صراحت از پياده ش��دن خود از 
قطار دولت س��خن گفت و اظهار كرد كه در دولت 
آينده نخواه��د بود. پورمحمدي س��پس گفت كه 
جايگزين من يكي از قضات س��ابقه دار دس��تگاه 
قضايي اس��ت. مصطف��ي پورمحم��دي همچنين 
اضافه كرد كه وزير دادگستري دولت دوازدهم طبق 
تشريفات توسط رئيس قوه قضائيه به رئيس جمهور 

پيشنهاد داده شده است. 
   حجتي: شايد زماني ديگر

محمود حجتي وزير كشاورزي كه شايعاتي نيز در 
خصوص تصدي سمت ش��هرداري اش مطرح شده 
بود، حاضر نش��د به صراحت از حضورش در دولت 
آينده س��خن بگويد. حجتي در اي��ن خصوص به 
خبرنگاران گفت كه صحبت هايي درباره حضور من 
در دولت بعدي انجام شده است، ولي تصميم نهايي 
با رئيس جمهور است. وي سپس گفت:  من تابع نظر 

رئيس جمهور هستم. 
   سهميه زنان در كابينه كم نشده است

در نهايت ش��هيندخت مولاوردي معاون امور زنان 
رئيس جمهور نيز كه جنجال هاي فراواني پيرامون 
حضور وي در كابينه ش��كل گرفت، ب��ا بيان اينكه 
سهميه حضور زنان در كابينه كم نشده است، گفت: 
بايد به اين نكته اش��اره كنم كه اساس��اً براي زنان 
سهميه خاصي وجود نداشته است كه حالا بخواهد 

كم يا زياد شود. 
وي افزود: بايد تأكيد كنم ك��ه وضعيت موجود در 
زمينه حضور زنان در دولت حفظ شده است و سه 
زن در دولت حضور خواهند داشت، هرچند تغييراتي 

هم در سمت هاي آنان ايجاد شده است. 
وي در پاس��خ به اين پرس��ش كه واكنشش نسبت 
به فضاس��ازي هاي رسانه اي كه نس��بت به حضور 
زنان در وزارتخانه ها ايجاد شده چيست، گفت: اگر 
منشأ اين مسائل خود ما باشيم، من مخالف هستم 
چراكه بدون هماهنگي بوده اما اين در واقع كاركرد 
ش��بكه هاي اجتماعي و فضاي مجازي اس��ت كه 

خودش را نشان مي دهد.

مردم مي خواهند افرادي در كابينه     نکته
بيايند كه مشلكات اقتصلادي و 

بيكاري آنها را حل كنند. 
به گزارش روابط عمومي شوراي نگهبان، آيت الله احمد جنتي 
در سخنان پيش از دستور جلس��ه هفتگي اعضاي شوراي 
نگهبان ضم��ن تبريك ايام ده��ه كرامت و س��الروز ميلاد 
حضرت امام رضا)ع( به برگزاري مراسم بزرگداشت سالروز 
تأسيس ش��وراي نگهبان در هفته گذشته اشاره و از حضور 
اعضاي ش��وراي نگهبان و س��اير ميهمانان در اين مراسم 

تشكر كرد. 
دبير شوراي نگهبان در ادامه با توجه به در پيش بودن مراسم 
تنفيذ و تحليف رياس��ت جمه��وري به اين نكته اش��اره كرد 
كه مردم در مورد كابينه توقعات زي��ادي دارند و مي خواهند 

افرادي بيايند كه مشكلات آنها، از جمله مشكلات 
اقتصادي و بيكاري را حل كنند و افرادي باشند 
كه كارايي داش��ته باشند. دبير ش��وراي نگهبان 
سپس به اين مسئله اشاره كرد كه نگراني ديگر، 
انعطاف در برابر امريكاس��ت كه ممكن اس��ت با 
فش��اري كه آنها مي آورند بتوانند از اين مس��ئله 

بهره برداري كنند.
 آيت الله جنتي ادامه داد: نكته ديگر اين اس��ت كه وزرايي كه 
انتخاب مي ش��وند صرف نظر از مسائل سياس��ي، تا چه مقدار 

توانايي كار دارند و مي توانند به درد مردم برسند و 
چه مقدار درد مردم را حس مي كنند و مي توانند 
خدمتگزار واقعي مردم باش��ند. همه اينها محل 

تأمل است. 
دبير شوراي نگهبان سپس با اش��اره به موضوع 
تحريم ها افزود: » اي��ن تحريم كه از آن به عنوان 
تحريم بي س��ابقه در تاريخ تعبير مي شود تحريم 
جامع و كاملي است كه اگر به اين صورت بخواهد اعمال و پيش 

برود، مشكلاتي را به وجود مي آورد. 

دشمنان مي خواهند با اين تحريم ها س��پاه را محدود كنند، 
عمده نظر آنها همين است و اين نكته بايد براي مردم روشن 
شود كه مس��ئله، براندازي نظام، انقلاب و اسلام است و همه 
اين كارها مقدمه اين هدف است و هدف ديگر هم اين است كه 
قدرت رهبري را بگيرند، زيرا مي بينند كه ايشان با قدرتي كه 
دارند امور را هدايت مي كنند و در مقابل امريكا هم ايستاده اند 
و در عراق و س��وريه و در جاهاي ديگر نقش آفريني مي كنند 
و دشمنان مي خواهند اين قدرت را بشكنند، اين مسئله بايد 

براي مردم روشن شود. «
 آيت الله جنتي همچنين با اشاره به نقش تعيين كننده شوراي 
نگهبان در اعمال مقاصد مقام معظ��م رهبري و ادامه راه امام، 
عنوان كرد: قابل پيش بيني است كه شاهد هجمه هاي تازه اي 

عليه شوراي نگهبان باشيم.

تأكيد دبير شوراي نگهبان بر اولويت دادن به حل مشكات مردم

مردم مي خواهند دولت دوازدهم،  کابينه کار باشد

جعفر   تکبيري
   گزارش


